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Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 
6. Informacje Wójta Gminy o pracach między sesjami. 
7. Zapytania i interpelacje. 
8. Uchwały: 
a. Nr XV/ /07 - podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu 

określającego tryb oraz szczegółowe zasady i warunki przyznawania 
świadczeń ze środków na pomoc zdrowotną dla nauczycieli zwanego dalej 
Funduszem Zdrowotnym. 

b. Nr XV/ /07 - podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat oraz zasad 
korzystania ze stołówek szkolnych na terenie Gminy Miłoradz. 

c. Nr XV/ /07 - podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu zasad i trybu 
korzystania z gminnych obiektów uŜyteczności publicznej – boisk gminnych 
na terenie Gminy Miłoradz. 

d. Nr XV/ /07 - podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na rozbiórkę 
budynku Nr 64b w Mątowach Wielkich. 

e. Nr XV/ /07 - podjęcie uchwały w sprawie zasad wynagradzania członków 
Gminnej Komisji Rozwiązywania problemów Alkoholowych w Miłoradzu. 

f. Nr XV/ /07 - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy 
Miłoradz na okres od 1.03.2008r. do 28.02.2009r. 

g. Nr XV/ /07 - podjęcie uchwały w sprawie stawek dotacji przedmiotowej dla 
zakładu budŜetowego oraz określenia szczegółowych zasad i trybu udzielania 
oraz rozliczania tej dotacji. 

h. Nr XV/ /07 - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 
2008 (zmiana I). 

i. Nr XV/ /07 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 8 do 
Uchwały BudŜetowej Rady Gminy Miłoradz Nr XIV/95/07 z dnia 15 grudnia 
2007 roku w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 2008. 

j. Nr XV/ /07 - podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Rady 
Gminy Miłoradz i Komisji Stałych na  2008 roku. 

9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
10. Wolne wnioski i oświadczenia. 
11. Zakończenie obrad.    
 
        
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska otworzyła XV Sesję Rady Gminy Miłoradz. 
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Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska powitała przybyłych Radnych, Wójta Gminy, zaproszonych gości, 
Sołtysów i pracowników urzędu (listy obecności stanowią załącznik Nr 1, 2 i 3 
do protokołu), stwierdziła na podstawie listy obecności radnych prawomocność 
obrad – na stan 15 radnych udział w posiedzeniu bierze 12 radnych. 
 
Następnie poprosiła obecnych na sali o powstanie i uczczenie minutą ciszy 
pamięci ofiar katastrofy samolotu wojskowego CASA, który rozbił się pod 
Mirosławcem.  
 
Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska odczytała porządek obrad XV Sesji, następnie poprosiła Wójta Gminy 
Pana Tadeusza Bilińskiego o przedstawienie zmian do porządku obrad. 
Na obrady sesji przybyła Radna Pani Renata Olszewska. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poprosił o przyjęcie do porządku obrad  
projektu uchwały: 
� w sprawie: wyraŜenia opinii dotyczącej projektu uchwały Rady Powiatu 

Tczewskiego o likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Tczewie. 

Wyjaśnił, Ŝe Starostwo Powiatowe w Tczewie przesłało pismo, w którym 
zwraca się z prośbą o wydanie opinii w sprawie likwidacji samodzielnego 
publicznego zakładu opieki zdrowotnej w Tczewie (pismo stanowi załącznik nr 
4 do protokołu).  
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poddała pod głosowanie wniosek Wójta Gminy Tadeusza Bilińskiego o 
dodanie ww. uchwały do porządku obrad.  
 
Wniosek Wójta Gminy Pana Tadeusza Bilińskiego w głosowaniu jawnym 
został przyjęty jednogłośnie. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem porządku obrad z 
proponowaną zmianą, dopisanie projektu uchwały w punkcie 8, podpunkcie „k” 
(w sprawie: wyraŜenia opinii dotyczącej projektu uchwały Rady Powiatu 
Tczewskiego o likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Tczewie). 
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Porządek obrad z proponowaną zmianą w głosowaniu jawnym został 
przyj ęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska zwróciła się do Radnych, czy wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej 
XIV Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Protokół z XIV Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym został 
przyj ęty jednogłośnie. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poinformowała radnych, Ŝe uczestniczyła w spotkaniu w sprawie 
uruchomienia kursu autobusu przez Starą Wisłę. Ten problem do dnia 
dzisiejszego nie jest rozstrzygnięty, rozmowy prowadzone są z przewoźnikami z 
Tczewa i Kwidzyna. Z tego autobusu wg informacji mieszkańców korzystałoby 
od 8 do 10 osób. 
Uczestniczyła w spotkaniu z okazji Dnia Babci i Dziadka zorganizowanym w 
Starej Kościelnicy. 
Poinformowała, Ŝe odbyły się w Mątowach Wielkich uroczystości związane z 
Błogosławioną Dorotą na których wręczono nagrody DOROTA dla: 

� Heleny Biskup 
� Jana Fijasa, 
� Henryka śołędziewskiego. 

Następnie stwierdziła, Ŝe w tych uroczystościach była bardzo niska frekwencja 
ze strony mieszkańców oraz radnych.  
Poprosiła aby radni, którzy są zobowiązani do złoŜenia oświadczenia 
lustracyjnego wywiązali się w terminie trzech miesięcy od dnia otrzymania 
powiadomienia. 
W miesiącu lutym radni otrzymają formularze oświadczeń majątkowych, które 
naleŜy złoŜyć do końca kwietnia. 
 
Ad. 6 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński przedstawił informację o swojej 
działalności i realizacji zadań w okresie między sesjami. Poinformował, Ŝe 
uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami w sprawie autobusu, zostały wysłane 
pisma do przewoźników oraz odbyły się spotkania. Przewoźnik z Kwidzyna po 
spotkaniu przysłał pismo, Ŝe nie wyraŜa zainteresowania na wjazd autobusu do 
Starej Wisły. MZK Malbork nie udzielił Ŝadnej odpowiedzi, a z Veolia Tczew 
rozmowa odbędzie się 1 lutego 2008 r. 
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Poinformował, Ŝe odbyło się spotkanie w Lichnowach w sprawie podłączenia 
Szymankowa do naszej sieci kanalizacyjnej. Z naszej strony uczestniczyli radni 
Tadeusz Majewski i Władysław Strąk. Uzgodniono, Ŝe do 29 lutego 2008r. 
obowiązywać będzie stara umowa, a od 1 marca zostanie podpisana nowa 
umowa, wg której nieczyszczone dostarczane z Szymankowa ścieki będą 
musiały spełniać określone kryteria określone w załączniku do umowy. 
Stwierdził, Ŝe został zamontowany licznik w studzience pomiarowej do 
sprawdzenia ilości ścieków, które są odprowadzane z Szymankowa. Klucze do 
studzienki zostały przekazane dyrektorowi GZGK w Miłoradzu. 
Następnie poinformował, Ŝe zostało przez sąd umorzone postępowanie w 
sprawie materiału na wieŜę widokową, która zlokalizowana miała być w 
Mątowach,  a do dnia dzisiejszego nie otrzymano materiału. 
Stwierdził, ze odbyły się uroczystości w Mątowach Wielkich związane z 
Błogosławioną Dorotą, na którym wręczono nagrody laureatom, których 
wymieniła Przewodnicząca Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska. Stwierdził, Ŝe była bardzo niska frekwencja mieszkańców gminy. 
Podziękował Proboszczowi Miłoradza i Mątw Wielkich Księdzu Sławomirowi 
Małkowskiemu oraz mieszkańcom Mątw Wielkich i Małych za pomoc                      
w organizacji uroczystości. 
Ponadto stwierdził, Ŝe nasza gmina w ramach programu Kapitał Ludzki złoŜyła 
dwa projekty, które wstępnie zostały zaakceptowane, pierwszy dotyczy 
kultywacji postaci Błogosławionej Doroty, a drugi organizacji półkolonii w 
okresie letnim dla dzieci z naszej gminy. 
Następnie poprosił Komisję Społeczną, aby na swoje posiedzenie zaprosili 
doktora Gutowskiego i stomatologa w celu omówienia działalności przychodni 
stomatologicznej na naszym terenie. Wyjaśnił, Ŝe dr Gutowski nie chce 
dostosować gabinetu stomatologicznego do zaleceń, które wymaga Sanepid. 
WiąŜe się to z nakładami finansowymi, które powinien pokryć dzierŜawca 
obiektu, a nie gmina.  
Stwierdził, Ŝe wystąpił do Zarządu Dróg Powiatowych w Malborku z 
wnioskiem o naliczenie kary za zajęcie pasa drogowego. Pan Tymiec wystąpił z 
wnioskiem o wycięcie 130 topól. Zgody nie uzyskał, gdyŜ drzewa są zdrowe. 
Poinformował, Ŝe został podpisany akt notarialny z Proboszczem Kończewic 
Ryszardem Milewskim.  
Ponadto uczestniczył w wyjazdowym spotkaniu Zarządu Pomorskiego Związku 
Piłki NoŜnej na którym przekazano 10 piłek do piłki noŜnej jako podziękowanie 
za udostępnienie stadionu gminnego dla ekipy Finlandii, która uczestniczyła w 
turnieju SYRENKI. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska podziękowała Panu Wójtowi za informację. 
Na obrady przybył Radny Pan Władysław Strąk. 



 6 

Ad. 7 
Radna Pani Małgorzata Kielar zapytała się, czy znany jest harmonogram prac 
związanych z „łataniem dziur w drogach”, które zaczęły się w dniu dzisiejszym 
oraz czy powiat ogłosił przetarg na remonty dróg w okresie wiosenno – letnim. 
 
Sołtys Bystrza Pani Ewa Buniek Tınges podziękowała radnym za zakupiony 
sprzęt do świetlicy w Bystrzu. Zapytała się kiedy będzie naprawiona droga na 
wał i osiedle w Bystrzu, została zdewastowana w okresie gdy wywoŜono buraki. 
Ponadto zapytała się dlaczego nie jest usunięty pojemnik na śmieci koło 
świetlicy, gdyŜ są tam cały czas wsypywane śmieci.  
Zapytała się, czy są chętni na wyjazd na Targi POLAGRA w Poznaniu. 
 
Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poprosiła Z-cę Przewodniczącego Rady Gminy Pana Ryszarda Bolka o 
prowadzenie dalszej części obrad. 
 
a. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu określającego tryb oraz 
szczegółowe zasady i warunki przyznawania świadczeń ze środków na pomoc 
zdrowotną dla nauczycieli zwanego dalej Funduszem Zdrowotnym. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński zgłosił wniosek formalny aby w § 3, pkt 4 
słowo nauczycielom zastąpić wyraŜeniem „osobom uprawnionym”. 
 
Radna Pani Renata Olszewska zgłosiła trzy wnioski formalne: 

1. w § 3, pkt 1 wysokość środków finansowych szkół w wysokości 0,2% 
zwiększyć do 0,3%. 

2. w § 5, pkt 1, ppkt e wykreślić słowo „protetyki”, 
3. w § 5, pkt 1 dodanie ppkt „h” o treści: - innych szczególnych uznanych 

przez komisję. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski zgłosił wniosek formalny o skierowanie 
projektu uchwały do prac w komisjach. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poddała pod 
głosowanie wniosek Radnego Pana Tadeusza Majewskiego o skierowanie ww. 
projektu uchwały do prac w komisjach.  
 
Wniosek Radnego Pana Tadeusza Majewskiego w głosowaniu jawnym 
został przyjęty 13 głosami za i 1 głosem przeciw. 
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b. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie wysokości opłat oraz zasad korzystania ze stołówek 
szkolnych na terenie Gminy Miłoradz. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XV/98/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 31 stycznia 2008 roku 
w sprawie wysokości opłat oraz zasad korzystania ze stołówek szkolnych na 
terenie Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym została przyj ęta 
jednogłośnie. 
 
c. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu zasad i trybu korzystania z 
gminnych obiektów uŜyteczności publicznej – boisk gminnych na terenie 
Gminy Miłoradz. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski zgłosił wniosek formalny aby w § 7, pkt 3, ppkt 
„i”dopisać po wyrazach „wjeŜdŜania pojazdami mechanicznymi” określenie „i 
rowerami”.   
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński stwierdził, Ŝe ten zapis jest zbyteczny. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski wycofał zgłoszony wniosek formalny. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych jest za przyjęciem przedstawionej uchwały. 
 
Uchwała Nr XV/99/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 31 stycznia 2008 roku 
w sprawie ustalenia regulaminu zasad i trybu korzystania z gminnych 
obiektów uŜyteczności publicznej – boisk gminnych na terenie Gminy 
Miłoradz w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
d. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na rozbiórkę budynku Nr 64b w 
Mątowach Wielkich. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński stwierdził, Ŝe budynek jest w bardzo złym 
stanie technicznym, oględzin budynku dokonał Powiatowy Inspektorat Nadzoru 
Budowlanego wydał opinię w sprawie ww. obiektu wskazując na jego 
rozbiórkę. Właścicielem budynku w ½ jest Pan Władysław Strąk, ¼ Pani 
Galikowska, i w ¼ Gmina Miłoradz. 
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Radny Pan Władysław Strąk wyjaśnił, Ŝe pierwszy wniosek o rozbiórkę ww. 
budynku został złoŜony w 1996r. W celu przeprowadzenia rozbiórki tego 
budynku potrzebna jest zgoda wszystkich właścicieli, Pani Galikowska wyraziła 
zgodę pisemną. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska zgłosiła wniosek formalny o zmianę zapisu w § 2, wystąpił błąd 
pisarski, w projekcie jest zapis, Ŝe „Wykonanie uchwały powierza się 
Przewodniczącemu Rady Gminy” a winno być „Wykonanie uchwały powierza 
się Wójtowi Gminy Miłoradz”. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poddał pod 
głosowanie zgłoszony wniosek formalny przez Przewodniczącego Rady Gminy 
Panią Katarzynę Kostrzewę – Rzoska. 
 
Wniosek Przewodniczącego Rady Gminy Pani Katarzyny Kostrzewy – 
Rzoska w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poddał pod 
głosowanie projekt uchwały z poprawką. 
 
Uchwała Nr XV/100/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 31 stycznia 2008 roku 
w sprawie wyraŜenia zgody na rozbiórkę budynku Nr 64b w Mątowach 
Wielkich w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
e. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zasad wynagradzania członków Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Miłoradzu. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XV/101/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 31 stycznia 2008 roku 
w sprawie zasad wynagradzania członków Gminnej Komisji 
Rozwiązywania problemów Alkoholowych w Miłoradzu w głosowaniu 
jawnym została przyjęta 13 głosami za i 1 głosem wstrzymującym się. 
 
f. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miłoradz na okres 
od 1.03.2008r. do 28.02.2009r. 
Uwag nie wniesiono. 
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Uchwała Nr XV/102/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 31 stycznia 2008 roku 
w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miłoradz na okres 
od 1.03.2008r. do 28.02.2009r. w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
g. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu 
budŜetowego oraz określenia szczegółowych zasad i trybu udzielania oraz 
rozliczania tej dotacji. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XV/103/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 31 stycznia 2008 roku 
w sprawie stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu budŜetowego oraz 
określenia szczegółowych zasad i trybu udzielania oraz rozliczania tej 
dotacji w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
h. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2008 (zmiana I). 
 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła zmiany w budŜecie: 
� ROLNICTWO I ŁOWIECTWO 
W rozdziale 01036 – Restrukturyzacja i modernizacja sektora Ŝywnościowego 
oraz rozwój obszarów wiejskich zwiększa się plan dochodów o kwotę 12.000zł 
środki otrzymane w ramach Sektorowego Programu Operacyjnego  Rozwój 
Zasobów Ludzkich 2004-2006 na realizację projektu „Centra kształcenia na 
odległość na wsiach” i jednocześnie zwiększa się plan wydatków bieŜących o 
w/w kwotę na realizacje tego projektu. 
� OCHRONA ZDROWIA 
W rozdziale 85154 – Przeciwdziałanie alkoholizmowi zwiększa się plan 
wydatków bieŜących o kwotę 1.407zł – zwrot dotacji celowej na utworzenie 
świetlicy socjoterapeutycznej w Miłoradzu. 
� GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA 
W rozdziale 90017 – Zakłady gospodarki komunalnej zwiększa się plan 
dochodów o kwotę 69.670zł – wpływy z nadwyŜki środków obrotowych i 
jednocześnie zwiększa się plan wydatków bieŜących z tytułu dotacji 
przedmiotowej o kwotę 68.263zł.   
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych jest za przyjęciem przedstawionej uchwały. 
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Uchwała Nr XV/104/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 31 stycznia 2008 roku 
w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2008 (zmiana I) w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
i. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 8 do Uchwały BudŜetowej 
Rady Gminy Miłoradz Nr XIV/95/07 z dnia 15 grudnia 2007 roku w sprawie 
uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 2008. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XV/105/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 31 stycznia 2008 roku 
w sprawie zmiany załącznika nr 8 do Uchwały BudŜetowej Rady Gminy 
Miłoradz Nr XIV/95/07 z dnia 15 grudnia 2007 roku w sprawie uchwalenia 
budŜetu Gminy Miłoradz na rok 2008 w głosowaniu jawnym została 
przyj ęta jednogłośnie. 
 
j. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Rady Gminy Miłoradz i 
Komisji Stałych na  2008 roku. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XV/106/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 31 stycznia 2008 roku 
w sprawie przyjęcia planów pracy Rady Gminy Miłoradz i Komisji Stałych 
na  2008 roku w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Obrady sesji opuścił Radny Pan Tadeusz Majewski. 
 
k. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie wyraŜenia opinii dotyczącej projektu uchwały Rady 
Powiatu Tczewskiego o likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Tczewie. Pismo oraz projekt uchwały Rady Powiatu Tczewskiego 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XV/107/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 31 stycznia 2008 roku 
w sprawie wyraŜenia opinii dotyczącej projektu uchwały Rady Powiatu 
Tczewskiego o likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Tczewie w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 9 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński w odpowiedzi na zapytania i interpelacje, 
poinformował, w sprawie „łatania dróg” nie ma harmonogramu prac, gmina nie 
została poinformowana, Ŝe rozpoczynają prace. Natomiast przetarg na remont 
5km dróg ma być ogłoszony w najbliŜszym czasie. 



 11 

Według informacji jakie posiada na dzień dzisiejszy droga w Bystrzu została 
naprawiona. Natomiast droga w kierunku osiedla jest zabłocona, zostało 
wysłane pismo do Gospodarstwa Rolnego w Bystrzu, przedstawiciele którego 
stwierdził, Ŝe w sprawie zabłocenia dróg pisma naleŜy kierować do cukrowni, 
która wynajmowała transport do przewozu buraków. 
W sprawie usunięcia śmietnika brak jest zrozumienia ze strony mieszkańców, Ŝe 
śmieci naleŜy wywieźć we własnym zakresie i naleŜy partycypować w kosztach 
wywozu. 
Następnie stwierdził, Ŝe wyjazd na POLAGRĘ jest moŜliwy. Pan Roman 
Dziekoński zapisuje chętnych. Wpłata od uczestnika wyjazdu wynosi 20zł. 
Część kosztów dofinansuje gmina. Planowany wyjazd byłby w sobotę.  
 
Ad. 10 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poinformował 
zebranych, Ŝe na spotkaniach w komisjach określono, Ŝe są za duŜe straty na 
wodzie. Za duŜo wody jest zuŜywanej poza licznikami. W skali rocznej jest to 
ok. 60tys. litrów. Ponadto są straty na ściekach oraz zaległości w opłatach 
kształtujące się na poziomie 170tys. zł. Ten stan wymaga monitoringu. W 
związku z tym określono priorytety, aby wszyscy mieszkańcy posiadali liczniki 
na wodę. Aby gospodarstwa, które mają moŜliwości podłączenia do sieci 
kanalizacyjnej zostały podłączone. Ponadto podjęte zostaną kroki, aby osoby, 
które mają szamba udokumentowały wywóz szamb. 
 
Radna Pani Anna Grabowska podziękowała za uczestnictwo                                  
w uroczystościach pogrzebowych zmarłej Pani Heleny Grabowskiej. 
 
Sołtys Pogorzałej Wsi Pan Tadeusz Milarski poprosił, aby uporządkować 
drogi gminne na terenie sołectwa, gdyŜ stają się nie przejezdne. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński w odpowiedzi poinformował, Ŝe ten temat 
będzie omawiany na komisji. Stwierdził ponadto, Ŝe równiarka na naszych 
drogach pojawi się w miesiącu kwietniu zgodnie z propozycją mieszkańców i 
radnych. 
 
Sołtys Bystrza Pani Ewa Buniek Tınges stwierdziła, Ŝe myśliwi z kół 
łowieckich polując nie dobijają zwierzyny rannej. Poprosiła aby poinformować 
prezesów kół łowieckich. 
 
Radny Pan Władysław Strąk stwierdził, Ŝe nastąpił bardzo duŜy wzrost opłaty 
za wywóz śmieci. Ta podwyŜka jest spowodowana wzrostem opłat 
odprowadzanych przez firmy do województwa. Wystąpił z propozycją, aby 
monitować Urząd Marszałkowski w imieniu mieszkańców w sprawie tak 
wysokich opłat.  
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Radny Pan Stanisław Górczyński stwierdził, Ŝe brak jest ze strony firm 
odbierających śmieci informacji na temat segregacji. 
 
Ad. 11 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska ogłosiła 
zakończenie obrad oraz podziękowała za udział w obradach XV Sesji Rady 
Gminy Miłoradz. 
 
 

PRZEWODNICZĄCY RADY 
 

Katarzyna Kostrzewa - Rzoska 


